
 

Indkaldelse til generalforsamling i Lusitanoforeningen i Danmark 

Afholdes lørdag d. 26/2 2022 kl. 12:30-14:30  
 
Deltager online:  
Nadja Maria Bieler, Maria Antonsen, Iris Rico, Helle Frydenlund, Christina Keppie, Ingeborg Riisgaard, 
Sabrina Moesby, Anne Marie Nielsen, Christina Winding, Anette Bech 

Deltagere fysisk:  
Henriette og Peter Husted, Maria Gribhild, Stine og Niklas Klarnskou, Katrine Boelsgaard, Susie Jacobsen, 
Julie Lundholdt og Kamilla M. Kuld 
 

Referat: 

1) Valg af dirigent og referent 
Katrine valgt til dirigent, Kamilla valgt til referent 

 
2) Godkendelse af dagsorden  

Dagsorden godkendt, med følgende ændringer:  
Nadja trak sit kandidatur efter udsendelse af dagsorden.  
Eva trådte af som næstformand, hvilken efterlader en tom plads i bestyrelsen.  
GF må ml. pkt. 6 og 7 beslutte om der skal vælges et bestyrelsesmedlem mere, trods dette ikke 
nåede at komme på dagsorden. 

 
3) Bestyrelsens beretning – formanden beretter 

Formanden læser beretningen højt – beretning er vedlagt som bilag til referatet. 

 
4) Revisionsberetning  

Regnskabet gennemgås.  
Kåring 2021 har været den hidtil dyreste for foreningen, grundet flytning af datoer og lokationer i 
sidste øjeblik. Der er dermed et underskud på ca. 19.000 kr. sammenlignet med år 2020. 
Kassebeholdningen er således på ca. 62000,- med udgangen af 2021. 

 
5) Valg af formand (Julie genopstiller, Nadja opstiller)  

Julie genopstiller – ingen andre kandidater melder sig, så Julie fortsætter som formand. 

 
6) Valg af sekretær (Kamilla genopstiller) 

Kamilla genopstiller – ingen andre kandidater melder sig, så Kamilla fortsætter som sekretær. 
 
Der er plads til et yderligere bestyrelsesmedlem efter Eva Ørndrup er trådt ud. Forsamlingen 
beslutter at der godt kan stemmes et bestyrelsesmedlem ind på nærværende GF, trods det at 
muligheden ikke kunne varsles rettidigt. Der er dog pt. ingen kandidater, så bestyrelsen for 2022 
består af 4 pers. I 2023 skal der dermed vælges 3 best. Medlemmer, medmindre mulige kandidater 
henvender sig til bestyrelsen før – i dette tilfælde kan der indkaldes til en ekstraordinær GF, hvor 



bestyrelsesmedlemmet vælges ind. 
For nuværende består bestyrelsen således af: 
Formand – Julie W. Lundholdt 
Næstformand – Katrine Boelsgaard 
Kasserer – Susie Jacobsen 
Sekretær – Kamilla M. Kuld 

 
7) Fastlæggelse af kontingent 

Kontingentet forhøjes med 100 kr. for enkelt- og familie/avler-medlemskab, samt 50 kr. for passivt 
medlemskab fra og med årsskiftet. Kontingentet har været uændret siden foreningens start, og en 
forhøjelse vil kunne give økonomisk frirum til f.eks. at betale medhjælpere i forbindelse med 
arrangementer og dermed øge deltagelsen med hest. 

 
8) Forslag til vedtægtsændring 

De nye vedtægter vedtages med 28 for og 8 imod. Der blev afgivet stemmer både ved fremmøde 
og ved brug af fuldmagt. De nye vedtægter lægges snarest muligt på hjemmesiden og i 
medlemsgruppen på FB. 

 
9) Forslag til dagsordenpunkter fra medlemmer 

9.1) Hjemmesiden gennem gang af året der gik.  
Snak om nye tiltag på hjemmesiden, f.eks.  
- Liste over medlemmer, der gerne viser deres lusitano(er) frem for interesserede.  
- Liste over PSL´er i Danmark (frivilligt) 
- Feed til FB og IG kobles til hjemmesiden 
- Yderligere oprydning/udlusning i teksten 
- Salgssiden tilføjes muligheden for ”lån/leje” af heste/hoppemaver 
- Opdateret liste over medlemsfordele (herunder støtte fra foreningen ved deltagelse med hest) 
- Opdateret liste over priser på foreningsrelaterede ydelser 
- Mere tydeligt (og simpelt) hvad man skal være obs på som ny køber og/eller avler (dok., tests, 
osv.) 
- Oprette en Q&A eller FAQ på hjemmesiden 

 
9.2) FB-gruppe skal ryddes op, så det kun er betalend medlemmer der er medlem i 
gruppen 
Oprydning i FB-gruppen er klaret op til GF, da alle medlemmer havde betalt kontingent. Nogle 
optræder med flere profiler, andre er slet ikke på FB – derfor kan foreningens medlemstal ikke 
direkte aflæses af antallet af medlemmer i FB-gruppen. 

 
9.3) Det skal sendes ud til nye og gamle medlemmer hvilke rabat-aftaler der er. Gerne 
årligt, evt. sammen med kontingent opkrævning  
Opdateret liste over medlemsfordele, rabatter osv. sendes ud til samtlige medlemmer, så snart 
listen er klar. Samtidig lægges den i FB-gruppen og på hjemmesiden (dog uden rabatkoder o. lign.). 

 
9.4) Information om prisstigninger 
Varsling af prisstigninger på DNA-prøver (5-10%). Tests for piroplasmosis er allerede blevet dyrere. 
Bestyrelsen melder ud, så snart vi ved mere. 
 

9.5) mere fokus å markedsføring af racen, hvad kan foreningen gøre.  



Racen markedsføres af foreningen, når  
- medlemmer deltager med heste til alle slags arrangementer (online og live), hvor det tydeligt 
fremgår at hesten er en PSL.  
- der holdes Åben Stald/Hus, som inviterer nye folk til at møde lusitanoen tæt på. 
- hjemmesiden er justeret endnu mere – også med links til youtubevideoer af lusitanoens 
alsidighed og evner på højt niveau i mange discipliner, som eks. OL i dressur. 

 
10) Kåring 2022 – Bestyrelsen arbejder på en kåring på SHD 

Kåring på Store Hestedag i Roskilde på Sjælland ligger i den første weekend i september. Der er god 
plads i den store ring. Underlaget er græs, men der plejer at blive lagt grus ud såfremt det bliver 
vådt vejr.  
Vi er klar over at avlsgodkendelse så sent på sæsonen betyder at nykårede hingste i princippet 
mister en avlssæson, men vi har pt. 3 mulige kandidater, hvoraf 2 først er klar til efteråret. 
Derudover er der på nuværende tidspunkt ikke andre større arrangementer (med stor 
eksponering), som er oplagte at lægge en lusitanokåring sammen med.  
Holland og Sverige afholder kåring i sensommeren. Vi kender endnu ikke datoerne for kåring i 
Belgien og Tyskland, men tidligere har de også ligget i sensommeren/efteråret.  
 
APSL fortæller at deltagelse i Model&Movement (M&M) kan resultere i sølv- eller guldmedalje, 
såfremt den enkelte hest opnår point nok. Evt. medaljer vil tælle i merit-kvalificeringen for 
avlsheste – dvs. kunne udløse stjerner.  
 
Der afsøges desuden muligheder for kåring sammen med racer, der tillader indkrydsning med 
lusitanoen, for at få en større eksponering og dermed muligt større kundegrundlag for især 
hingsteholdere. 
 
Foreningens største problem i forhold til kåring, er at der ikke kan stilles nok heste hvert år, trods 
det at vi blot skal have 5 heste før et arrangement kan løbe rundt. Til sammenligning kræver PRE-
foreningen 20 tilmeldte heste før de overhovedet går videre med planlægningen.  
 
PSL´er der er kåret under APSL, kan også kåres i visse andre avlsforbund, men det er i princippet 
ikke nødvendigt, idet EU har regler på området, der gør at APSL-kårede hingste tæller som ”EU-
hingste”. Der kan dog være avlsforbund, som kræver materialeprøver eller endda slet ikke tillader 
indkrydsning med andre racer. Foreningen er gerne behjælpelig med at undersøge reglerne i det 
omfang medlemmerne har behov for det. 
 

11) Andre arrangementer 2022  
Det står altid medlemmerne frit for at arrangere ÅbenHus/Stald, LusitanoDage eller andre lusitano-
relevante arrangementer – f.eks. kurser, stævner, fælles rideture, udflugter osv., som kan 
annonceres via foreningen. Send blot en mail/besked til bestyrelsen – så sørger vi for at 
annoncere/dele opslag. 
HesteHuset Husted ved Århus, Stutteri Assentorplund på Vestsjælland og Klassisk-Dressur i 
Nordsjælland melder allerede nu som mulige lokationer for LusitanoDage. 
 

12) Uddeling af Skulderklapsbuket og rangliste trofæ 
Skulderklapsbuket(terne) uddeles til i år til: 
Tina Præstiin for at udbrede kendskabet til lusitanohesten, bl.a. ved at bruge dem som modeller i 
sin rideudstyrsforretning, dele opslag om lusitanohestene vidt og bredt, samt deltage i 
arrangementer med rideheste, så folk får en god fornemmelse af racen. 



Eva Ørndrup for utrætteligt bidrag i bestyrelsen de seneste 6 år. 

 
Vandrepokalen/ranglistetrofæet fik Susie Jacobsen med hjem igen i år, idet hun er den 
eneste der har indsendt konkurrenceresultater i 2021. Resultaterne er opnået ved både 
live og online deltagelse i især distancestævner. 
 

13) Eventuelt (Ting herunder kan ikke vedtages ved afstemning) 
- Umiddelbart er der interesse for at deltage med hest til Tika Hestival. Der laves et 

opslag om muligheden. 
- Varerne i butikken blev hurtigt fremvist for de fremmødte – både fysisk og online.  
- Forslag om at tildele Lykke Bianca Petersen et livslangt æresmedlemsskab af foreningen 

(svarende til et passivt medlemskab), med følgende begrundelse: ”For at være én af de første 
store lusitano-fans i DK, medstifter af foreningen, være direkte eller indirekte formidler af 
MANGE danskejede lusitanoer, utrætteligt at have delt sin viden og indsigter først via heste-
nettet og siden facebook, for at være skaberen af vores fine vandrepokal og for – trods 
hesteløshed lige nu – stadig at uddele viden, promovere racen og i det hele taget fortsat at 
udvise et brændende, bankende lusitanoelsker-hjerte”. 
Da forslaget ikke er stille rettidigt, er det op til forsamlingen først at afgøre om forslaget kan 
stemmes igennem. Forsamlingen stemte for at der kunne stemmes og stemte for tildele Lykke 
et æresmedlemsskab. 
  
- Forslag om at vi kunne give et sponsorat til Dressurens Venner, mod af få foreningens logo på 
hjemmeside og andre synlige steder i forbindelse med Dressurens Venner. Dette tages op på 
bestyrelsesmøde.  
 
- Forslag om at oprette et udvalg til indhentning af sponsorater og et til aktiviteter/shows. Der 
er allerede medlemmer der vil deltage i ”aktivitetsudvalget” – skulle der være ønske om andre 
udvalg, er det absolut åbent for medlemmerne at danne sådanne.  
 
- Forslag/godt råd til bestyrelsen, om at prioritere en gennemtænkt svar over et hurtigt svar. 
Hellere vente til dagen efter med at svare, fremfor et hurtigt og ikke fyldestgørende svar. 
Bestyrelsen tager dette råd til sig. 
 
- Forslag om at man kan få foreningslogo på egne underlag, da nogle heste fungerer bedst med 
specifikke underlag. Det er absolut en mulighed. Vi får lavet flere på-synings-logoer og 
medlemmerne kan også sende deres underlag til Susie Jacobsen, der står for tryk/broderier. 

 
 

Vi siger tak for en dejlig generalforsamling,  
Bestyrelsen i Lusitanoforeningen 

 


